

Supplement to N°3, Tome 157, june-september, 2004

THEME-BASED SESSION: PHYSIOPATHOLOGY OF OBESITY

- *Neurobiological aspects of eating behaviour, by A. Jean and B. Lebrun.* **p. 7**
- *CNS and hormone control of lipid mobilization: interest and limits of comparative physiology, by M. Lafontan.* **p. 15**
- *Control of the adiposity in breeding animals, by J. Mourot.* **p. 29**
- *Dogs used as a large animal model of obesity-related insulin resistance, by P. Nguyen, C. Gayet, F. Briand, E. Bailhache, S. Serisier, K. Ouguerram, T. Magot and B. Siliart.* **p. 35**

SPECIAL SESSION: GLOBALISATION OF EXCHANGES, GLOBALISATION OF RISKS, 10 YEARS OF SPS AGREEMENT

- *Worldwide meat and livestock trade: main flows and development factors, by N. Beaumont.* **p. 53**
- *Codex Alimentarius: facts and news, by R. Lecourt.* **p. 67**
- *The World Organisation for Animal Health (OIE) : sanitary standards and international trade, by J.-L. Angot.* **p. 73**
- *The SPS Agreement ten years after, by J. Magalhaes.* **p. 79**
- *The implementation of the WTO Agreement on the Application of Sanitary and Phytosanitary Measures: France's experience, by O. Pruniaux and C. Pene.* **p. 87**
- *Wildlife and zoonosis risks, by F. Moutou.* **p. 95**
- *International exchanges and epizooties: the case of foot-and-mouth disease, by J.-M. Gourreau, F. Moutou, B. Durand and Y. Leforban.* **p. 101**
- *Conclusions, by V. Carlier.* **p. 107**

Supplément au N°3, Tome 157, 3^e trimestre 2004

SÉANCE EXCEPTIONNELLE : PHYSIOPATHOLOGIE DE L'OBÉSITÉ

- Bases neurobiologiques du comportement de prise alimentaire, par A. Jean et B. Lebrun. **p. 7**
- Contrôle neuro-humoral de la mobilisation des lipides : intérêt et limites de la physiologie comparée, par M. Lafontan. **p. 15**
- Du contrôle de la masse adipeuse des animaux de rente, par J. Mourot. **p. 29**
- Le chien, modèle de grand animal pour l'étude de l'insulinorésistance associée à l'obésité, par P. Nguyen, C. Gayet, F. Briand, E. Bailhache, S. Serisier, K. Ouguerram, T. Magot et B. Siliart. **p. 35**

SÉANCE EXCEPTIONNELLE : MONDIALISATION DES ÉCHANGES, MONDIALISATION DES RISQUES SANITAIRES, DIX ANS D'ACCORD SPS

- Commerce mondial des animaux d'élevage et des viandes : principaux flux et facteurs d'évolution, par N. Beaumont. **p. 53**
- Le *codex alimentarius* : bases et actualités, par R. Lecourt **p. 67**
- L'Organisation Mondiale de la Santé Animale : normes sanitaires et commerce international, par J.-L. Angot. **p. 73**
- Accord SPS : quel bilan dix ans après, par J. Magalhaes. **p. 79**
- Bilan et réflexions à propos de la mise en œuvre de l'Accord sur l'application des mesures sanitaires et phytosanitaires de l'Organisation mondiale du commerce : l'expérience de la France, par O. Prunaux et C. Pene. **p. 87**
- Faune sauvage et risques zoonotiques, par F. Moutou. **p. 95**
- Échanges internationaux et épizooties : le cas de la fièvre aphteuse, par J.-M. Gourreau, F. Moutou, B. Durand et Y. Leforban. **p. 101**
- Conclusions, par V. Carlier. **p. 107**